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Příloha Kmenových novin OS 
 

25. světová konference ISGF 
Vídeň 21. do 26. srpna 2008 

 
 
 

25. světová konference se konala ve Vídni od 21. do 26. srpna. Starobylá 
Vídeňská univerzita se na několik dní stala centrem všech konferenčních aktivit. 
Plénum konference zasedalo v prostorném sále příznačně pojmenovaném Audi 
Max, kdežto workshopy a diskuse skupin probíhaly v několika menších učebnách. 
Prostorné nádvoří lemované arkádami bylo využito k několika venkovním akcím a 
o přestávkách se ve vyhrazené části živě diskutovalo nad šálky kávy.  
 
 

 
 
Cesta na konferenci nebyla obtížná a časové rezervy při přestupech umožnily 
příjezd vlaku na Jižní vídeňské nádraží na minutu přesně. K mému milému 
překvapení už na mě na nástupišti čekal starší rakouský skaut, aby mě svým 
osobním autem dovezl až do hotelu. Vyplatilo se tedy řádně vyplnit přihlášku 
s přesnými údaji o příjezdu, i když to tři měsíce dopředu nebylo lehké rozhodnutí. 
Z podivného anglického názvu AllYouNeed Hotel se po pozornější úvaze vyklubal 
hotel Všecopotřebujete a i když bylo nutné to brát jako nadsázku, poskytovaným 
službám nebylo co vytknout, přestože patří k nejlevnějším ve Vídni. Není ani 
daleko od univerzity, ale abychom dorazili na všechna zasedání konference včas, 
bylo jistější jet dvě zastávky metrem. Organizátoři nám na celou dobu zajistili 
volnou jízdenku, takže jsme se nemuseli opakovaně potýkat se sveřepými 
výdejními automaty. 
 
Zahájení konference bylo načasováno na 9. hodinu v pátek 22. srpna. Slavnostní 
famfáry trubačů ve skautských krojích doprovodily vlajkonoše, umísťující vlajky 
všech zúčastněných zemí na předsednické pódium. Předsedkyně Světového 
výboru ISGF Francouzka Martine Levy zahájila konferenci a přivítala přes 500 
delegátů, pozorovatelů a hostí z téměř všech členských zemí. S politováním bylo 
konstatováno, že někteří delegáti nedostali včas vstupní víza. My jsme byli 
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zastoupeni zahraničním zpravodajem Kmene dospělých. Předsedou konference 
byl zvolen Rakušan Alfred Partsch a místopředsedkyní Carole Bowen z Velké 
Británie. 
 
Jedním z prvních aktů konference bylo přijetí Jordánska, Bahrainu, Ghany a 
Konžské demokratické republiky za plnoprávné členy ISGF. Tím vzrostl počet 
členských organizací na 63. Martine Levy poblahopřála novým členům k této 
významné události a pak přednesla Zprávu o činnosti Světového výboru za 
uplynulé tříleté období. Po krátké rozpravě byla Zpráva plénem jednomyslně 
schválena. 
 
Tuniská delegace dostala příležitost vysvětlit příčiny selhání v přípravě této 
konference, ke které byla původně delegována předchozí Světovou konferencí 
v Lillehammeru. Mluvčí delegace však překročil určený časový limit aniž by dospěl 
k závěru a tak mu bylo odňato slovo. Při další příležitosti svaloval vinu na příliš 
razantní jednání Světového výboru, který v kritickém období po korespondenčním 
hlasování členských organizací pověřil přípravou konference Rakousko. Příčiny 
nezdaru zcela objasněny nebyly. 
 
Rakouské skautské muzeum a Institut skautské historie jsou umístěny 
v přestavěném podkroví čtyřpatrové budovy v ulici zvané Loeschenkohlgasse, 
poněkud stranou od turistického středu Vídně. S naší dlouholetou přítelkyní 
Marijkou Corsmit van Geffen, ředitelkou jednoho z holandských skautských 
muzeí, jsme se museli ulít z odpoledního plenárního zasedání, abychom se mohli 
zúčastnit setkání pracovníků s muzeálními sbírkami. Všichni jsme si posteskli, že 
je zatím větší zájem o soukromé sběratelství než o poskytování skautských 
pamětihodností veřejným muzeím. 
 
Nově uspořádaná výstava v prostorách Rakouského skautského muzea je určena 
spíše veřejnosti než sběratelům. My jsme však měli možnost nahlédnout do 
archivní části muzea, kde jsou umístěny pozoruhodné sbírky nejrůznějších 
skautských předmětů a pečlivě uspořádaný archiv písemností. Převážná většina 
materiálů se týká rakouského skautingu, ale zanícení badatelé tam najdou i 
mnohé z českého skautingu. 
 
Akční plán 2008-20011  Zatímco jsme hledali cesty jak podpořit rozvoj skautských 
muzeí, členka Světového výboru Rigmor Lauridsen(ová) z Dánska vysvětlila plénu 
principy přípravy plánu na podporu rozvoje ISGF. Akční plán vychází z dokumentu 
Poslání, vize a strategie ISGF do roku 2020, přijatého předchozí Světovou 
konferencí v Lillehammeru. V úvodním workshopu mohli delegáti navrhovat cokoli, 
co by přispělo k danému tématu. Tyto návrhy pak byly vytříděny pověřenými členy 
Světového výboru a seřazeny do několika kategorií. Během dalšího workshopu 
pak delegace posoudily důležitost jednotlivých položek, kterou vyjádřili počtem 
bodů v přehledné tabulce. Po kompletním zpracování všech údajů byl návrh 
Akčního plánu předložen plénu konference a bez dalších připomínek jednomyslně 
schválen. Skládá se ze čtyř částí: rozvoj, komunikace, zviditelnění a vzájemná 
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spolupráce (networking). Důraz je kladen na získání mladších generací, lepší 
využití webových stránek ISGF, zviditelnění prostřednictvím společných akcí na 
veřejnosti (skautské i občanské) a častějším vzájemným stykem (twinning). 
 
Doplňky Ústavy ISGF (celkem 18) byly následujícího dne projednány a postupně 
schváleny, až na několik málo výjimek. Nás se týká zejména Článek V: „členství, 
kde se v části 3.2 praví, že plnoprávným členem ISGF může být buď nezávislá 
organizace nebo sekce národní skautské organizace za předpokladu že má svoji 
oddělenou strukturu a autonomii včetně finančních záležitostí“. Na náš návrh, aby 
dovětek týkající se financí byl vypuštěn, protože by mohl organizacím jako je naše 
způsobit nemalé potíže, jsme byli předsednictvem odkázáni pouze na možnost 
hlasovat proti. To jsme s několika zainteresovanými delegacemi učinili, ale 
bohužel jsme byli přehlasováni. Pro většinu delegátů to byla bezvýznamná 
záležitost. 
 
Volba nových členů Světového výboru patřila k nejvýznamnějším procedurálním 
aktům konference. Z volby byl vyloučen kandidát Chile, protože tato země jako 
pouze přidružený člen ISGF neměla právo svého kandidáta nominovat. V rozporu 
s Ústavou bylo rozhodnuto hlasovat i o těch kandidátech, kteří nemohli být 
přítomni protože nedostali vstupní víza. Volba byla tajná, jména se zaškrtávala na 
jednotné kandidátce, kde každý kandidát mohl obdržet nejvíce 4 hlasy od každé 
delegace. Volili se 4 noví členové Světového výboru. Těmi se stali: Mohamed Ajaj 
Muftah z Libye, Bensaid Abdelaziz z Maroka, Paul Lokossou z Beninu a Harald 
Kesselheim z Německa. Na základě rozhodnutí předešlé Světové konference se 
tak snížil počet volených členů na deset (z dosavadních dvanácti šest dosloužilo) 
a od příští konference jich bude z ekonomických důvodů pouze osm. 
 
Novým předsedou Světového výboru byl na prvním zasedání tohoto orgánu zvolen 
Australan Brett D. Grant , který měl dosud na starosti hlavně finanční záležitosti 
ISGF a držel patronát nad Asijsko-pacifickým regionem. Jeho smysl pro skautský 
humor se projevil při předávání insignií od dosavadní předsedkyně Martine Levy, 
které proběhlo tak trochu v duchu výstupu u táborového ohně. Plénum však přijalo 
tento vtipný ceremoniál s nadšením. 
 
Světový trh, tradiční událost na všech konferencích ISGF, oživil arkády 
univerzitního nádvoří v sobotu odpoledne. Četné delegace zde předváděly a 
prodávaly nejrůznější artikly a pochutiny připravené podle svých národních 
zvyklostí. Největší pozornost ovšem budily svůdné uvaděčky v lidových krojích. 
Výtěžek z prodeje půjde na podporu skautských akcí. Některé delegace využily 
této příležitosti k propagaci činnosti svých národních skautských organizací. 
 
Společné stravování je termín, který zní příliš prostě ve srovnání se skutečností. 
Není snadné nasytit takový dav rychle a decentně. Snídaně byly záležitostí 
každého účastníka ve svém hotelu. Zato obědy byly podávány v restauracích 
nedaleké radnice. Už při pohledu z venku budí tato budova obdiv svou 
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mohutností, monumentalitou i architektonickou krásou. Nikdo z nás však nečekal 
kolik prostoru se skrývá uvnitř. Pro obědy bylo nutno rozdělit náš dav do dvou 
suterénních sálů. Zato však do slavnostního sálu v patře jsme se na pozvání 
vídeňského starosty vešli při večeři všichni. 
 
Hudba a tanec nechyběly při žádném večerním jídle, ale o sobotním večeru nás 
všechny obzvláště potěšily. Vystoupení nepočetné skupiny s repertoárem 
složeným z rakouských národních motivů v operetním provedení bylo přijato 
s velkými ovacemi. Obdivuhodná byla operativnost souboru, když představení 
musel odehrát ve dvou oddělených sálech téměř současně. S malými 
přestávkami, vyplněnými hudebním doprovodem, museli zpěváci a tanečníci 
přebíhat přes kuchyň ze sálu do sálu, protože do jednoho sálu bychom se byli 
všichni nevešli. 
 
Exkurze rovněž patří k tradicím každého skautského setkání. Naše nedělní trasa 
vedla proti proudu Dunaje a po krátké zastávce u romantického zámečku 
Grafenegg s pěkným parkem zamířila do legendární vinařské oblasti Wachau. 
V městečku Dürnstein jsme byli přivítáni zástupci místní gildy a majitelem vinařské 
farmy s rozsáhlými vinicemi a starodávnými sklepy, jejichž historie sahá až do 
středověku. Obdivovali jsme torza umělecky vyřezaných sudů, jejichž dávní 
majitelé byly významnými osobnostmi tehdejší doby. Při malém přípitku na terase 
vinařského objektu jsme se těšili z pohledu na malebné údolí Dunaje, z jehož 
břehů stoupaly mírně zvlněné svahy obdařené obzvláště příznivými podmínkami 
pro pěstování vína. Ochutnávka šesti druhů vína proběhla v historizující hale 
provozovny po pečlivých instrukcích, abychom mohli bez újmy na zdraví 
pokračovat v prohlídce staré části města. Místní průvodkyně nás zavedla až 
k hospůdce majitele farmy, kde nás čekalo pohoštění a milé pěvecké překvapení 
od členů farmářovy rodiny.  
 
Závěrečný ceremoniál konference proběhl krátce po poledni v pondělí 25. srpna ve 
slavnostní atmosféře. Italská delegace obdržela mandát pořádat 26. světovou 
konferenci v městečku Cernobbio v Lombardii, což je nezpochybnitelná záruka, že 
její příprava proběhne bez exotických komplikací. Poslední příležitostí pro krátký 
rozhovor s přáteli, či jen letmé podání ruky se stručným nashledanou byl 
rozlučkový večer za účasti třináctičlenné skautské kytarové skupiny s rozsáhlým 
repertoárem. Atmosféra v prostorném amfiteátru s jídelními chody však byla příliš 
přátelská na to, aby jejich představení bylo náležitě oceněno. No, snad je ještě 
někdy uslyšíme u nějakého pěkného táborového ohně nebo na příští Světové 
konferenci ISGF. Tak tedy: 

 
Nashledanou v Itálii!   

Jan Adamec-Tarzan 


